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Abstract (en)
[origin: WO8909639A1] In the method disclosed, supercritical CO2 gas is percolated through the starting material and becomes laden with
extractible compounds. When the percolation pressure reaches a predetermined value, the pressure in the percolation medium is reduced by
bringing said medium into a separation region where the volatile compounds are trapped in the dry ice formed. The compounds are recovered in
aqueous solution after sublimation of the CO2. According to the invention, the extraction is carried out in the separation region in the presence of a
trapping medium capable of retaining the volatile compounds, advantageously a medium sparingly soluble in liquid or supercritical CO2 and capable
of dissolving the volatile compounds (glycerol or edible oil) or of complexing them (cyclodextrins). The starting material chosen has a lipid content
which is not excessively high (in particular, fruits and derived products). The trapping medium which retains the volatile compounds and the latter,
after separation from said medium, are useful as aromas.

Abstract (fr)
Dans ce procédé, on conduit une percolation du gaz supercritique à travers le matériel de départ, le CO2 se chargeant en composés extractibles,
puis lorsque la pression de percolation atteint une valeur prédéterminée, on effectue une détente du milieu de percolation, en amenant ce dernier
dans une zone de séparation où les composés volatiles sont piégés dans la carboglace formée, ces composés étant récupérés en solution
aqueuse, après sublimation du CO2. Selon l'invention, l'extraction est conduite, dans la zone de séparation, en présence d'un milieu de piégeage
apte à retenir les composés volatiles, avantageusement un milieu très peu soluble dans le CO2 liquide ou supercritique et ayant une aptitude à
dissoudre les composés volatiles (glycérol ou huile alimentaire) ou à complexer ceux-ci (cyclodextrines). Le matériel de départ choisi présente une
teneur en lipides qui n'est pas excessivement élevée (notamment, fruits et produits dérivés). Le milieu de piégeage ayant retenu les composés
volatiles et ces derniers, après séparation dudit milieu, sont utiles comme arômes.
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